

الأربعاء، 13 تموز/يوليو 2022

نيويورك، الولايات المتحدة

ملخص

المنتدى السياسي الرفيع المستوى هو المحور الرئيسي للأمم المتحدة لتتبع تنفيذ أهداف التنمية المستدامة البارزة - جدول الأعمال الأكثر طموحاً في العالم للتغلب على الفقر وعدم المساواة مع الحفاظ على استدامة الحياة على كوكبنا المحدود.



سيركز المنتدى البرلماني لهذه السنة في المنتدى السياسي الرفيع المستوى، بعنوان **الشراكة والتعاون الإنمائي: هل يحققان أهداف التنمية المستدامة**، على الهدف رقم 17 من أهداف التنمية المستدامة، هدف الشراكة الإنمائية، كعامل تمكين رئيسي لمشروع أهداف التنمية المستدامة بأكمله.

وسيستند الاجتماع عموماً إلى ثلاثة مقاصد من هدف التنمية المستدامة رقم 17 ذات أهمية خاصة للبرلمانات التي تعتبر أساسية لتمويل أهداف التنمية المستدامة، لا سيما، حشد الإيرادات المحلية، والمساعدة الإنمائية، والشراكات بين القطاعين العام والخاص.

وسيعقد المنتدى البرلماني يوم الأربعاء، 13 تموز/يوليو، من الساعة 10:00 ولغاية الساعة 13:00 في قاعة المؤتمرات رقم 2، في مقر الأمم المتحدة الرئيسي في نيويورك. وكالعادة، الفعالية متاحة لأعضاء البرلمانات الذين سيحضرون جلسة المنتدى السياسي الرفيع المستوى كجزء من وفودها الوطنية. البرلمانيون المهتمون مدعوون إلى



التواصل مع بعثاتهم في نيويورك أو وزارة الخارجية في عاصمتهم للاستفسار عن انضمام وفودهم الوطنية المعنية
وبشأن جميع الترتيبات العملية المتعلقة بالاعتماد.

وللمزيد من المعلومات، يرجى إرسال رسالة إلى البريد الإلكتروني التالي: ny-office@ipu.org

ويمكنكم الاطلاع على:

المبادئ التوجيهية للبرلمانات بشأن إعداد الموازنة لأهداف التنمية المستدامة

المبادئ التوجيهية لتعزيز فعالية البرلمانات ومساهمتها في التعاون الإنمائي



Parliamentary Forum at the UN High-level Political Forum on Sustainable Development

Wednesday, 13 July 2022
New York, United States

Summary

The [HLPF](#) is the United Nation's main hub to track the implementation of the landmark Sustainable Development Goals - the world's most ambitious agenda to overcome poverty and inequality while preserving the sustainability of life on our finite planet.



Entitled ***Partnership and Development Cooperation: Are they delivering for the SDGs***, this year's Parliamentary Forum at the HLPF will centre on SDG 17, the development partnership goal, as a key enabler of the whole SDG enterprise.

The meeting will draw loosely on three SDG 17 targets of particular relevance to parliaments that are key to financing the SDGs, namely, domestic revenue mobilization, development assistance, and public-private partnerships.

The Parliamentary Forum will take place on Wednesday, 13 July, from 10:00 to 13:00 in Conference Room 2, at UN Headquarters in New York. As per usual practice, the event will be open to members of parliament attending the HLPF session as part of their national delegations. Interested parliamentarians are encouraged to contact their missions in New York or the Foreign Ministry in their capitals to enquire about joining their respective national delegations and for all practical arrangements concerning accreditation.

For further information, please write to ny-office@ipu.org

See also:

[Guidelines for parliaments on budgeting for the SDGs](#)

[Guidelines for enhancing the effectiveness and contribution of parliaments to development cooperation](#)